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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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Најважнија тачка дневног реда 
на седници Скупштине Града 
Прокупља, последњој у 2022. 
години била је усвајање Предлога 
буџета за 2023. годину који ће 
износити 2.411.610.631 динара.

Како је рекао градоначелник 
Прокупља Милан Аранђеловић 
пред руководс твом Гра да у 
2023. години стоје многи пос
ло ви и задаци међу којима су 
приоритети завршетак инфра
структурних објеката. Како је 
на гласио најважнији пројекат 
који је у изградњи је завршетак 
Здравственог центра, односно ре
конструкција прокупачког Дома 
здра вља због чега ће се буџетски 
расходи на плану примарне 
здравствене заштите у наредној 
години увећати за 25.000.000 ди
нара.

Аранђеловић је објаснио да ће 
због завршетка радова на згради 
Дома здравља бити неопходно 
измештање свих здравствених 
служ би из тог објекта на другу 

ло  кацију која ће морати да се 
из  најми. Такође је истакао да је 
пот ребно обезбедити до дат них 
15.000.000 динара за ко му налне 
делатности односно за пар ти ци
пацију у области чиш ћења и одр
жавања јавних повр шина и одр
жавања градског зе ленила.

Према Аранђеловићевим ре
чима, дотације ће бити потребне 
и када је изградња нове градске 
пијаце у питању, па ће тако ра до
ви на изградњи тог објекта пр во
битни план инвестиција по ску
пети за око 2.500.000 динара.

У Новој години градоначелник 
Аранђеловић је најавио наставак 
радова на реконструкцији и сре
ђивању унутрашњости и фасаде 
Градске куће, као и изградљу Но
вог градског гробља и азила за псе 
луталице.

Подсећајући на оно што је ове 
године изграђено на подручју 
Прокупља Аранђеловић је као 
једну од најважнијих инвестиција 
навео реконструкцију зграде 
Гим назије у Прокупљу за шта је 
издвојено око 3.000.000 евра, за  

тим почетак изградње новог про
купачког вртића, који прибли жно 
исто толико кошта и додао да се 
ове године планира улагање од 
приближно милион евра у видео 
надзор којим би се од вандализма 
заштитили сви ти вредни објекти 
и сачувала и приватна имовима 
грађана и што је најважније са
чувала безбедност школске деце 
и омладине, као и свих житеља 
Прокупља.

– Видео камере ће бити поста
вљене поред свих наших школа 
и вртића, поред Градске куће 
и на платоу Спомен обележја 
Гвоз  деном пуку, крај Спортске 
хале „Др Зоран Ђинђић”, у цен
тру града, у „Бид зони“ и на нај
важнијим саобраћајницама у 
гра  ду, како би се контролисало 
прекорачење брзине и пролаз на 
црвено, казао је Аранђеловић. 
Он је подвукао да ће камере бити 
повезане са Командним центром у 
Полицијској управи у Прокупљу.

Градоначелник Аранђеловић 
је овом приликом рекао да се 
није одустало од реконструкције 
Трга Топличких јунака и истакао 
да је поскупљење материјала на 
тржишту успорило реализацију 
те инвестиције, па ће се за по
моћ обратити надлежном мини
старству Републике Србије.

– Ради се о веома скупом пројек
ту за који само израда техничке 
документације кошта 30.000.000 
динара, па је разумљиво да ће 
нам бити неопходна подршка и 
помоћ Републике Србије, истакао 
је градоначелник Аранђеловић.

У даљем току седнице пажњу 
одборника привукле су тачке 
дневног реда на којима се гово
рило о Предлогу Одлуке о утвр
ђи вању елемената пореза на 
имо       вину за територију Града Про  
     купља и предлог Одлуке о ло     кал
ним комуналним таксама. Како 

је на седници потврдио Сла
виша Лепојевић руководилац 
Оде  љења локалне пореске адми
нистрације у наредној 2023. го
дини неће бити повећања пореза 
на непокретности грађана, па ће 
те ставке остати исте као и у овој 
години.

На седници Скупштине Гра
да Прокупља говорило се и о 
Про   грамском пословању ЈП за 
ур банизам и уређење Града Про     
купља и дата сагласност на про
грам пословања тог предузећа за 
2023. годину.

Дата је сагласност и на Програм 
пословања Градског водовода. 
Образлажући план рада у на ред
ној години в.д. директор тог пре
дузећа Саша Стошић је ис такао да 
се са реорганизацијом ЈКП „Ха 
меума“ знатно побољшало ка   ко 
пословање новог предузећа Град
ски водовод тако и снабдевање 
по трошача на подручју Прокупља. 
Он је захвалио Граду Прокупљу 
на финансијској подршци од 150 
милиона динара и најавио још 
ве ће ангажовање тог предузећа у 
циљу стварања још бољих услова 
за живот грађана. Такође је навео 
да претходе многе инвестиције 
и поправке цевовода у граду јер 
како је рекао, цевоводи у 30 град
ских улица ће због оштећења мо 
рати да претрпи озбиљну ре кон
струкцију.

Скупштина је усвојила и Пред
лог Одлуке о финансирању пре          
воза повлашћених кате го ри    ја 
становника у које спа дају пен       
зионери, ђаци, као и друге осе т 
љиве категорије стано вни штва и 
со цијално угрожени.

На Скупштини су усвојени и 
Пред лози кадровских планова 
за наступајућу 2023. годину про
купачких установа културе, На
родног музеја Топлице, Наро дне 
библиотеке „Раде Драинац“, Дома 
културе „Радивоје Увалић – Бата“, 
Културно образовног центра „Топ
лица“ и Историјског архива „Топ
лице“.

Такође су прихваћене и оставке 
досадашњих чланова Градског 
већа Данила Миленковића и Ан
дрије Микића.

Дужности в.д. директора На
род ног Музеја Топлице разрешен 
је Драган Поповић, а за новог 
директора те установе именована 
је Љиљана Красић.

На крају заседања председник 
Скупштине Града Прокупља Дејан 
Лазић свим одборницима, као и 
грађанима Прокупља пожелео је 
срећне новогодишње и Божићне 
празнике, добро здравље и много 
успеха у Новој 2023. години.

M.М.

Скупштина Града Прокупšа

Усвојен буџет за 2023. годину
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

21. децембра 2022.

Град Прокупље традиционално 
награђује најбоље студенте, та ко 
да је и ове године расписан кон
курс за овај вид подршке студен
тима, који на основу предвиђених 
критеријума оства рују право на 
овај вид подршке локалне само
управе.На конкурс за доделу 
једно кратних новчаних награда, 
који је трајао до 17. новембра, 
при стигло је 74 захтева које је ко
мисија разматрала, а од којих са
мо двоје није испуњавало услове 
конкурса.

Заменик градоначелника Про
ку пља, Мирослав Антовић је 
при  ликом потписивања уговора 
о додели новчаних награда нај
бољим студентима рекао да је 
ове године једнократну новчану 
помоћ у износу од 35.000 динара 

добило 72 студента са подручја 
Прокупља.  

– Град Прокупље традици о
нално награђује најбоље сту ден
те, тако да је ове године из буџе
та издвојено 2.520.000 динара за 
ту намену. Наш град има велики 
број студената што је веома важно 
за његов будући развој и надам се 
да ће многи од њих по завршетку 
студија наћи запослење у свом 
граду, а неки ће можда бити и на 
нашим радним местима, казао је 
Антовић.

Међу првим студентима који су 
потписали уговор у Свечаној сали 
зграде Градске управе Прокупље, 
била је Кристина Михајловић, 
студенткиња четврте године Пра
в ног факултета у Нишу.

– Желим да се овом приликом 
захвалим локалној самоуправи 
на награди која нама студентима 

много значи. Награда коју до
бијамо за залагање, рад и труд је 
подстицај да и даље вредно учи мо 
и будемо још бољи, ка зала је сту

денткиња Кристина Ми хајловић и 
изразила наду да ће убудуће бити 
још више студената који заслужу
ју ову награду.                           Љ.М.

A К Т У Е Л Н О

Град Прокупšе традиционално награ�уjе наjбоšе студенте

Финансијска подршка за 72 студента

2. јануара 2023.

Прва беба рођена у Прокупљу 
у 2023. години је дечак, који је 
дошао на свет у преподневним 
сатима првога дана у Новој го
дини. Први најмлађи становник 
Прокупља рођен је са 4 кг и 250 
грама, дугачак је 54 цм и мајци 
Сандри Цветковић он је друго 
дете. Како је рекао начелник про
купачке неонатологије др Иви ца 
Младеновић, порођај је протекао 
у најбољем реду и мајка и беба су у 
добром здравственом стању.

Представник Града Прокупља, 
заменик градоначелника, Ми
ро  слав Антовић обишао је про
купачко породилиште и мајци 
прворођене бебе уручио поклон 
честитку у вредности од 60.000 
динара.

– Рођење детета је свакако нај
срећнији дан у животу сваког 
ро дитеља. Као и сваке године, 
по  водом овог лепог догађаја по

сећујемо и дарујемо прворођену 
бебу у нашем граду. Поред поклон 

чес титке у вредности од 60.000 ди
нара, од Града Прокупља до би  ће 
и једнократну помоћ у вре дности 

од 20.000 динара. Знамо да демо
графска ситуација у Ср бији није 

најповољнија, али се надамо да ће 
већем броју но ворођених допри
нети мере по пулационе политике. 

У том смислу очекујемо да ће се 
ускоро пред Владом Републике 
Србије и пред ресорним мини
старством задуженим за децу и 
породицу, наћи и усвојити пре
длог одлуке да се одсуство мајке 
за негу прво рођеног детета повећа 
на 15 ме сеци а за другорођено на 
18 ме сеци, рекао је Антовић.

Како истиче, на локалној само
управи остаје да створи економски 
јаке и стабилне услове, како би 
родитељи имали сигурност и 
одлучили се за рађање деце.

– Оно што желим да истакнем је 
да Град Прокупље настоји да обез
беди што боље услове за одраста
ње деце, тако да очекујемо ускоро 
отварање још једног дечијег врти
ћа. Такође, на локалној самоупра
ви је да обезбеди већа средства за 
подстицање рађања деце у нашем 
граду, рекао је Антовић.

Љ.М.

17. јануара 2023.

Локална самоуправа Прокупље 
омогућила је бесплатан градски 
превоз пензионерима који имају 
минималне пензије, односно до 
16.800 динара.

Како су саопштини у Удружењу 
пензионера Града Прокупља, пра
во на беспатан градски превоз 
остварују сви пензионери чија 
пензија не прелази овај износ, а 
њих је на територији града Про
купља око 1500.

– Захваљујемо Граду Прокупљу 
који је донео одлуку да наши пе
н зионери са ниским пензијама 
имају бесплатне аутобуске карте 
за градски превоз. Овом прили
ком позивамо све пензионере 
који остварују ово право да дођу у 

Удружење и поднесу захтев за овај 
вид помоћи локалне самоуправе. 
Потребно је само да понесу лич
ну карту и пензиони чек, рекао је 
председник Удружења пензионера 
Града Прокупља, Милован Вучи
ћевић.                                         Љ.М.

Традиционално на почетку године 

Град Прокупšе помаже пензионере

Град Прокупље даривао прворођену бебу у 2023. г.

Бесплатан градски превоз за пензионере 
са минималним пензијама
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

19. јануара 2023.

Америчка Амбасада у Србији, 
донирала је два теренска, хибридна 
возила прокупачком Дому здра
вља, у вредности од 90 хиљада 
до лара, којима ће лекарске екипе 
ове здравствене установе стизати 
до пацијената у најудаљенијим 
селима прокупачке општине. 
Овим значајним поводом, гости 
начелника Топличког управног 
округа Златана Миљковића били 
су, шеф Канцеларије за војну 
сарадњу Амбасаде САД у Србији, 
потпуковник Александро Педраза, 
његов помоћник мајор Сенторио 
Корт, директор Клинике за кардио 
хирургију Клиничког центра Ниш 
и председник Клуба америчко 
српског пријатељства проф. др 
Драган Милић и координатор ху
манитарних пројеката при аме
ричкој амбасади у Србији Иван 
Тасић.

– Ова донација јесте плод на
ше дугогодишње сарадње са при
јатељима из америчке Амба саде. 
Ових последњих неколико година 
су заиста биле више него успешне 
у сарадњи на свим пољима између 
наше земље и Америке. Ту су и 
бројне донације Министарству 
унутрашњих по слова и Сектору 
за ванредне си туације. Изражавам 
велико за довољство што су при
хватили моју и молбу проф. др 
Драгана Милића да одреде и 
упуте ове донације Прокупљу и 
Топличком округу. Посебно се 
радујем што већ сада могу да наја
вим још једну велику донацију 
нашем граду, чија вредност ће 
би ти око 800 хиљада долара. 
Она ће бити искоришћена за ре
конструкцију школе за децу са 
посебним потребама у Прокупљу. 
Нагласићу само да ће то бити 
највећа појединачна донација, коју 
је америчка амбасада уз помоћ 
америчке војске дала овом делу 
Србије, можда и једна од највећих 
појединачних донација, коју је 
Прокупљу и Топлици   доделио 
страни донатор, рекао је, захва
ливши се америчким пријатељима, 
начелник Топличког управног 
округа и председник подружнице 
Клуба српско америчког прија
тељства за Топлицу Златан Миљ     
ковић, испред зграде Дома здра 
вља, у којој се тренутно од ви   ја ју 
радови на његовој реко н стру
кцији.

Шеф Канцеларије за војну са
радњу Амбасаде САД у Србији, 
потпуковник Александро Пе
дра за овом приликом се, како је 
рекао, најпре захваљује сво јим 
пријатељима, начелнику Топ   
ли чког управног округа, градо

начелнику Града Прокупља и 
директору Клинике за кардио 
хи рургију Клиничког центра у 
Нишу.

– Захваљујем се и грађанима 
Прокупља зато што су сјајни пар
тнери. Ово је скроман поклон, а 
ми волимо да кажемо да то ни
је донација, већ улагање у на
ше пријатеље. Сматрамо да је то 
улагање веома значајно и вре  д
но, јер у томе видимо важ ност и 
вредност неговања наших међу
собних пријатељских односа. 
Важ но нам је да имамо пријатеље 

међу потомцима чувеног „Гвоз
деног пука“, а са таквим људима 
САД желе да буду добри при
јатељи. Надам се да овакве ствари 
могу да помогну да се наши 
пријатељски односи продубе и 
наставе и убу дуће. У име САД, 
Амбасаде наше земље у Србији, 
амбасадора Хила и европске 
Команде аме ричке војске, захва
љујем вам се на партнерству и са
радњи.

Надам се да ће ова донација 
бити од значаја за вашу заједницу 
и драго ми је што смо могли да 

бу   демо од помоћи, истакао је 
потпуковник Педраза.

Проф. др Драган Милић, пред
седник српско америчког при
јатељства, које је формирано 2014. 
године у Србији, овом при ликом 
је рекао да оно броји 8100 чланова, 
што, како је истакао, само показује 
колико је интересовање наших 
грађана за сардњу са САД велико.

– Наш главни партнер и при
јатељ у реализацији оваквих, ху
манитарних пројеката, јесте аме
ричка војска, посебно Команда 
америчке војске за Европу, која 

већ годинама уназад обезбеђује 
донације. Бројне донације су 
већ дате југу Србије, а њихова 
вредност је преко три милиона 
долара. Са донацијом, коју смо 
данас најавили, а којом ће бити 
реконструисана једна прокупачка 
школа у наредном периоду, вре
дност ће прећи четири ми лиона 
долара.Најважније је, а у томе се 
огледа права вредност ових до
нација, што оне стижу тамо где су 
и најпотребније. Пре свега одлазе 
болницама, а данашња донација 
у виду теренских возила, биће 

од велике користи у зимским 
усло вима, како би здравствени 
радници дошли до болесника у 
најудаљенијим селима, нагласио 
је проф. др Милић и истакао да 
је велику финансијску помоћ у 
виду донација, добио и Клинички 
центар у Нишу, као и установе у 
овом граду, чији су корисници 
људи са посебним потребама.

Овом приликом пријатељима 
из Амбасаде САД у Србији, зато 
што су Прокупљу дали вредну и 
значајну донацију, захвалио се и 
градоначелник Прокупља Милан 
Аранђеловић.

– Ова возила значиће свим 
гра   ђанима Прокупља, јер ће за
по слени здравствени радници са 
њима моћи да стигну до свих па
цијената у најудаљенијим сели ма, 
где путеви нису приступачни и 
где снег зна да завеје и на пра ви 
велике проблеме. Са овом дона
цијом, у наредном пери оду, они ће 
моћи адекватно и правовремено 
да пружају здравствену заштиту 
свима којима она буде потребна, 
подвукао је градоначелник Проку
пља Милан Аранђеловић.

Директор прокупачког Дома 
здравља Верица Бојичић Илић се 
дародавцима захвалила у име свих 
пацијената, до којих је досад било 
врло тешко или скоро немогуће 
доћи возилима које је ова установа 
досад поседовала. Подвукла је да 
ће ова возила првенствено бити 
од користи теренским сужбама и 
то најпре Служби за кућно лечење 
и Хитној служби Дома здравља.

Кључеве возила директору ове 
здравствене установе уручио је 
градоначелник Прокупља. По
сле тога, запослени у Служби за 
кућно лечење прокупачког Дома 
здравља, заједно са гостима и 
представницима локалне само
управе, са новим возилима, оби
шли су село Микуловац, и посе
тили пацијенте у њему.

Л.С.

Дом здравšа у Прокупšу добио на поклон теренска возила од америчке Амбасаде у Србиjи

Лакше и брже до пацијената
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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Дежурне службе, које у но
во  годишњој ноћи брину о без
бедности и здрављу грађана Про
купља, вечерас су обишли заменик 
градоначелника Прокупља Ми
рослав Антовић, председник 

Скуп  штине града Дејан Лазић и 
ко мандант касарне у Прокупљу 
Борко Бућковић.

Они су најпре посетили запо
слене у Ургентном центру Опште 
болнице „Др Алекса Савић“, као 
и Хитној служби прокупачког 
Дома здравља, која је прошле 

не  деље пресељена у просторије 
објекта „Јабука“, у насељу Гарић, 
у Партизанској улици, иза зграде 
породилишта.

– Обилазак служби у ново годи
шњој ноћи је наша традиција ко
јом желимо да покажемо  да нам 
је стало и да бринемо и о онима 

који уредно извршавају своје рад
не задатке, одвојени од својих 
породица на преласку из старе у 
Нову годину. Као локална власт 
наставићемо да радимо у интересу 
свих грађана, како би нам било 
још боље у овој, наступајућој 
2023. години, рекао је Антовић и 

захвалио се дежурним службама, 
које су у сваком моменту при
правне и брину о безбедности и 
здрављу Прокупчана.

Уз пригодне поклоне и захвал
ност што предано и одговорно 
брину о безбедности наше зем
ље, нашег града, његове имовине 

и грађана, представници локал не 
самоуправе посетили су и при
паднике Војске Србије, Се кто ра за 
ванредне ситуације и Полицијске 
управе Прокупља.

– Вечерас смо са вама да вам, уз 
мали знак пажње и солидарности, 
пожелимо срећне новогодишње и 

божићне празнике, много успеха 
у раду у Новој 2023. години. И у 
овим сатима, када су сви са сво
јим породицама, ви сте ту за на
ше грађане. Са жељом да вам 
но вогодишња ноћ протекне ми
р  но и без икаквих проблема, уз 
што мање посла, честитам пред

стојеће празнике вама, али и 
свим грађанима Прокупља. Же
лим вам добро здравље и лич ни 
и пословни успех, истакао је за
меник градоначелника Про ку  пља 
Мирослав Антовић, а чес титкама 
се придружио и пред седник Ску
пштине града Дејан Лазић.         Л.С.

9. јануара 2023.

Вечерњем богослужењу у Хра
му Светог Прокопија, паљењу 
бадњака и ломљењу чеснице при 
суствовало је више стотина гра
ђана, прослављајући Бадње вече у 
Прокупљу.

Старешина прокупачког Хра
ма, протојереј Никола Илић је 
честитајући најрадоснији празник 
окупљеним православним хриш
ћанима, рекао да је изузетно ра
достан због присуства великог 
броја верника окупљених око 
заједничке светиње, Храма Светог 
Прокопија.

– Сви ми који смо се окупили 
на овом месту можемо да будемо 
поносни јер смо испред једног 
од најстаријих храмова у Србији 
са моштима великих светитеља. 
Драго ми је што нас је овако пуно 
и желим да вас позовем да се увек 
окупљате у слози, миру и љубави. 

Ово је прилика браћо и сестре да 
се окупимо  не само вечерас, већ 
да нас увек буде у великом броју на 
овом месту. Слава Богу на висини, 
а на земљи мир и добра воља међу 
људима, рекао је прота Никола 
у божићној беседи и честитао 
Божић грађанима Прокупља.

Традиционално ломљење чес
нице донело је ове године срећу 
најмлађима. Златнике и сребрњаке 
пронашли су три дечака и једна 
девојчица.

Старешина прокупачког храма 
је овом приликом поздравио гра
до начелника Прокупља Милана 
Аранђеловића и захвалио се даро
давцима који су помогли да се 
Бад ње вече свечано, на најлепши 
могући начин и уз традиционално 
даривање, прослави у Прокупљу. 
Граду Прокупљу који је обезбедио 
величанствени ватромет, Златари 
„Раца“ која је поклонила златник 
и два сребрњака, Компанији 

„Чу    тура“ која је даривала злат
ник и учествовала у изради Че    
 с  нице, Компанији „Милан То  
п   лица“ за традиционално по

слу жење грејане ракије и Пека
ри „Јосифовић“ која је такође 
учествовала у изради Чеснице.

Љ.М.

Представници Града Прокупšа обишли дежурне службе у новогодишœоj но�и

Бадœе вече у Прокупšу

Подршка за највредније

Златници и сребрњаци из Чеснице припали 
најмлађим суграђанима
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

14. јануара 2023.

Прокупчани су у традиционално 
лепом расположењу уз хитове 
познатог вокалног солисте Жељ
ка Васића и спектакуларан ватро

мет у центру града дочекали Но
ву 2023. годину по јулијанском 
календару.

По може се рећи, пријатној зи
м ској температури која све вре
ме није прелазила у минус, на 
централном „Тргу Топличких ју
нака” окупило се неколико хиљада 
грађана свих узраста од најмлађих 
до најстаријих.

Овогодишњи избор извођача 
био је „пун погодак” јер је музи
ка Жељка Васића била при ла го 
ђена како догађају, тако и свим 
узрастима и на прави на чин обе
лежила долазак право славне Нове 
2023. године коју Про купчани 
традиционално баш на овакав 
начин обележавају већ дуги низ 
година.

Све похвале и организаторима 
Граду Прокупљу и установама 
ку л туре на доследности којом 
го  ди нама већ, као ретки гра дови 
у Србији истрајавају на опре
дељењу да на овакав на чин, спе
ктакуларно, уз песму и ват ромет 
дочекују само Нову годину по 
старом Јулијанском календару, 
коју и наша Црква обележава, што 
и приличи граду који носи име 
светца  Светог Прокопија.

Окупљени у центру Прокупља, 
у највећем броју млади у веселом 
новогодишњем расположењу,  

играли су и певали уз велике хи
тове Жељка Васића као што су 
„Воли ме и не воли ме”, „Зањи ши 
куковима”, „Жељо моја”, „Пог
ледај”, „Само моја”, „Летњи интер
мецо”, „Нема даље”, „Жена као 
ти”, „Пратиш ме у стопу”, „Само 
да добро си”, „Окренућу свет”, 
„Заувек”, „Немам ја” и друге. Овај 
врстан вокални извођач и заба

вљач одушевио је публику својим 
гласом и срдачношћу. Загревало се 
и бесплатним топлим напитцима, 
а загревању поблике допринеле 

су и рок групе „Мелиса“ и „Кра
мер“ које су у новогодишњој но ћи 
наступиле у уводном делу про
грама.

Почетак Нове 2023. године 
по Јулијанском календару у по
ноћ је обележио спектаку ларан 
ватромет, који је из го дине у го
дину све бољи и величан стве
нијина радост великог броја на 

централном тргу окупљених Про
купчана који су га пропратили уз
вицима одушевљења.

М.М.

19. јануара 2023.

Победник овогодишњег „Бо го
јављен ског плива ња“ у Прокупљу 
је двадесет четворогодишњи поли
цајац, свршени кадет Полицијске 
Академије у Београду Милош Ки
ко вић, које је по хладном и киш
ном времену међу 40 канди дата 
био најуспешнији у пливању за 
„Часни крст“ на реци Топлици код 
„Грчког млина“.

У набујалу Топлицу на знак „Бог 
се јави“ скочило је четрдесет хра
брих, неустрашивих младића, међу 
којима су били студенти, радници, 
средњошколци, заједно и очеви и 
синови, а бескрајну ода ност вери 
и Богу на овај начин ис казале су 
и две девојке које су по први пут 
пливале за „Часни крст”.

Пливање је благословио старе
шина прокупачке цркве Свети 
Прокопије протојереј Никола 
Илић, а пливаче је бодрио и вели
ки број суграђана који су се без 
об зира на јаку кишу, не желећи 
да пропусте овај изузетан догађај, 
оку пили на обали Топлице.

– Јако сам срећан и поносан да 
сам пливао и успео да освојим 
„Часни крст“, рекао је Милош Ки 
ковић и нагласио да му је би ла 
част да данас плива са тако изу
зетним младим људима и да су сви 
они победници јер су по казали 
неизмерну храброст и сво ју пре
даност вери.

Он је истакао да је више пута 
до сада пливао за „Часни крст” 
као кадет Полицијске академије 
у Београду али да је сад први пут 
пливао у свом родном Прокупљу 
и први пут и победио.

Отац Никола Илић предао је 
освајачу крста икону и златан крст 
дар цркве и организатора Удру

жења „Бог се јави“, које је и сва ког 
пливача наградило ме даљом која 
ће га подсећати на ве лику хра
брост и  успех.

Председник Скупштине Града 
Прокупља Дејан Лазић освајачу 
„Часног крста“ уручио је ручни 
сат, којим локална самоуправа 
тра диционално награђује побед
ника ове манифестације.

Лазић је изразио задовољство 
због великог одзива углавном 
младих људи који су показали 
оданост вери и велику храброст.

Он се захвалио организатори
ма из Удружења „Бог се јави“ 
ко  ји успешно и са великим енту
зи  јазмом организују ову мани
фе стацију већ дуги низ година и 
посебно Спасилачкој полицијској 
јединици чији су припадници  
бри нули о безбедности пливача у 
набујалој реци.

Ова манифестација је по де ве ти 
пут одржана у Прокупљу, у орга
низацији Цркве Свети Про копије, 
Удружења „Бог се јави“ и Града 
Прокупља.

М.М.

Прокупчани уз хитове Жеšка Васи�а дочекали Нову 2023. годину по jулиjанском календару 

Млади полицаjац победник jе пливаœа за „Часни крст” у Прокупšу

Спектакуларан ватромет означио долазак Нове године

До „Часног крста“ са вером у Бога пливали најхрабрији
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

28. децембра 2022.

На велико задовољство публи
ке, музичко поетски програм 
„Распевана улица“, ове године је 
одржан по трећи пут. Увек ра 
сположени, учесници овог ве
се лог програма, приказали су 
своје глумачко и певачко умеће 
на платоу Дома културе. Уз но во
годишње стихове, глуму и песму, 
они су већ данас допринели томе 
да се осмех и новогодишње, праз

нично расположење, види на ли
цима најмлађих Прокупчана.

– Део програма наше „Распеване 
улице“ била је и шетња главном 
улицом, у којој смо нашим сугра
ђанима, највише оним најмлађима 
поклонили бомбоне. Деца се ра
дују и најмањим ситницама и 
зато смо се потрудили да им и 
на овај начин улепшамо ово по
подне, рекла је песник и пред
седник Књижевне омладине Про
купља Ивана Ђурковић, која се 

у „Распеваној улици“, нашла и у 
улози сценаристе.

Овогодишња „Распевана улица“ 
садржи различите композиције у 
духу новогодишњег славља. У 
њој учествују најмлађи чланови 
Књижевне омладине Прокупља, 
њих петнаесторо, а ту је и хор 
Му   зичке школе „Корнелије Стан
ковић“.

– Хор смо укључили у програм, 
јер њега чине деца, која наступају 
на готово свим манифестацијама 

у нашем граду и увек се допадну 
публици, истакла је Ђурковић.

И да не заборавимо Деда Мраза 
и Девојку Мраз, који су главни 
актери ове приче. У улози Деда 
Мраза и овај пут се нашао Срђан 
Бактијаревић, кога деца, већ са
да сматрају прокупачким Деда 
Мразом, а Девојка Мраз била је 
Ивана Ђурковић.

Л.С.

„Распевана улица“ развеселила Прокупчане

На радост најмлађих суграђана

22. децембра 2022.

Предшколска установа „Невен“ 
организовала је традиционални 
хуманитарни Новогодишњи ба
зар у центру Прокупља са на
ме   ром да све новчане прилоге и 
средства прикупљена од продаје 
новогодишњих украса и слаткиша 
уплате на рачун за лечење деце, 
Ни колине ученице Основне шко
ле „9. октобар“ и Михајла по лаз
ни ка Предшколске установе „Не
вен“.

Према речима директорке ПУ 
„Невен“, Весне Јовановић, у акцији 
су учествовали полазници сва че
тири прокупачка вртића, који су 
заједно са својим васпитачицама 
и родитељима правили нового
дишње украсе за јелку, украсне 
де корације, новогодишње венчиће 
за врата, а маме су припремиле и 
најразноврснија слана и слатка пе
цива и колаче.

Она је нагласила да ће сав при
ку пљени новац са овог базара би
ти подељен на два једнака дела у 
уплаћен на рачуне за лечење Ни
колине и Михајла.

– Родитељи су се заиста по
тру     дили, па видите чега све не

ма на нашим штандовима, од 
нај    различитијих новогодишњих 
де корација за сто и врата, укра
са за јелку, Деда Мразова на нај
различитије начине и у свим тех
никама, лутака, фантастичних 
ко       лача, живописних мафина, и на
равно бомбица и пите са јабу кама 
специјалитета куварица из наше 
кухиње у ПУ „Невен“, до портрета 
деце из групе које је израдила јед
на мама, казала је васпи тачица Ви
олета Грујић.

Такође је нагласила да је одзив и 
интересовање грађана Прокупља 
за Новогодишњи хуманитарни 
базар било велико, чиме су наши 
суграђани показали још једном 
колико су спремни да помогну.

– Многи суграђани су само уба
цили новац у кутију са при лозима 
не желећи да било шта узму, да 
не кваре изглед нашег прелепог 
штанда и умањују по нуду, а ве
ли ки број углавном нај млађих 
искористио је лепу при лику да на 
овај начин добије заиста вредне 
и лепе уметнички израђене пред
мете, рекла је Грујић.

Хуманитарном новогодишњем 
базару вртића и предшколаца 
придружили су се и ђаци Основне 

школе „9. октобар“ који су такође 
продавали новогодишње украсе и 
декорације које су сами израдили, 
на тај начин прикупљајући сред

ства за лечење своје школске дру
гарице Николине и малог Ми
хајла.

М.М.

Новогодишœи хуманитарни базар за Николину и Михаjла

Велико срце прокупачких малишана 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Светосавска академија у орга
низацији Топличког управног 
округа одржана је у Дому културе, 
где су уручена и признања нај
заслужнијим појединцима или 
организацијама у Топличком ок
ругу.

Ове престижне награде, Пове ља 
и захвалнице, у присуству пред
ставника цркве, војске, полиције, 
Града Прокупља и општина 
Топличког округа, као и бројних 
грађана, добитницима је уручио 
начелник Топличког управног 
округа Златан Миљковић.

Светосавска повеља ове године 
припала је Привредном друштву 
„Борбени сложени системи“ из 
Куршумлије и директору Огњену 
Оливерићу. Захвалнице су уруче
не учитељу ОШ „Светислав Мир
ковић  Ненад“ из Мале Плане, 
издвојеног одељења у Товрљану, 
Марку Чикарићу, ученици Гим
назије, првакињи света у каратеу, 
Јањи Савић и докторанту архе
ологије Милану Савићу из Кур
шумлије.

Начелник Топличког управног 
округа Златан Миљковић, поз
дравио је све присутне у препуној 
сали Дома културе и рекао да 
је ово прилика да се подсетимо 
ода кле смо потекли, које наслеђе 
вековима бранимо у духу српског 
народа, посебно на чему је те
мељено српско образовање, чији 
је значај непроцењив за нашу 
државу.

– Како је је једном рекао наш 
пи сац, Матија Бећковић: „Било 
је Срба и пре Светога Саве, али 
је Свети Сава први Србин који 
је знао ко је. Било је цркве и 
пре Светога Саве, али је Свети 
Сава основао цркву и назвао је 
српском. Било је манастира пре 
Светог Саве, али је Хиландар 
најдоњи камен нашег духовног 
постојања. Било је писаца и пре 
Светог Саве, али је Свети Сава 
први српски писац чије име 
и презиме знамо. Било је пре 
Светог Саве и крста и слова и 
писма и језика и пута и имена, 
али је Свети Сава одредио крст 
којим се крстимо и језик којим 
говоримо и писмо којим пишемо 
и пут којим идемо и име којим 
се зовемо“, казивао је јереј Бобан 
Димитријевић беседу о Светом 
Сави.

Подсећајући на историју нашег 
народа, на ратове у којима је не
разумно изгинуло много Срба, 
Миљковић је рекао:

– Доста су Срби ратовали. Из
међу Азије и Европе, на граници 
вера, царства, гинули смо више 

за друге него за себе. Ниједна 
држава не треба да опонаша про
шлост. Из прошлости требамо 
извући закључке и поуке. И да 

се не делимо на оне који су за 
исток или запад, јер земља без ко
ја без престанка мрзи или воли 
неку другу земљу, донекле је роб 

своје мржње или љубави и то 
нас удаљује од наше дужности и 
наших српских интереса. И зато, 
хајде да сада урадимо нешто за 
себе. Да у биткама које следе не 
играмо на срце, као много пута 
ка да смо губили, већ да овога пу
та играмо разумом и памећу и да 
победимо све тешкоће које нам 
следе у времена која нам долазе, 
поручује Миљковић.

Како истиче, данас са поносом 
мо жемо да кажемо да смо чвр
сто на  Савином пу ту. Данас 
Ср       бија гради школе, путеве, 
уна         пређује здравство, развија 
при     в  р еду, науку, уметност и гра
ди православне цркве и хра мо ве. 
Само у Топлици свака шко ла је 
реновирана, начин ра да уна пре   
ђен, средства за рад оса вре мењена.

  – Зато је данас прилика, на 
Са   виндан, да са посебним поно
сом истакнемо најбоље међу на
ма, људе који су у овим посебно 
изазовним временима успели 
да најплеменитије особине на
шег народа искажу кроз своја 
де ла доброчинства, науку и про
свећење околине у којој раде, на 
добробит свог народа, државе и 
Топличког округа у којем живе, 
казао је начелник Топлчиког ок
ру га Златан Миљковић и уру чио 
Светосавска признања доби тни
цима.

Добитник Светосавске повеље, 
Огњен Оливерић је захваливши 
се на овом престижном признању 
рекао да је веома поносан што је 
Повеља отишла у његове руке и да 
сада осећа још већу одговорност и 
жељу да још више унапређује рад 
фирме на чијем је челу.

– Желим да кажем да ми је ср
це пуно, да сада осећам још ве
ћу одговорност. Захвалан сам 
на овом признању за које су 
за   с    лужни сви запослени, као 
и грађани Куршумлије и пред
сед   ник наше Општине који нам 
пру   жа велику подршку, казао је 
до   битник Светосавске повеље Ог
њен Оливерић.

Да је Повеља отишла у пра ве 
ру ке говори податак да При в
ред  но друштво „Борбени сло
же ни системи“ запошљава 117 
радника и да је план још већи број 
запослених са подручја топличког 
краја. Донатори су рачунарске 
опреме куршумлијској Гимназији, 
као и новца за лечење здравствено 
угрожених грађана. Својим ху
маним и племенитим делима, по
казали су да поседују висок сте
пен друштвене одговорности и 
свест о потреби даривања и бриге 
о друштву.

Светосавска академиjа у организациjи Топличког управног округа

Уручена Светосавска повеља и захвалнице 
заслужним Топличанима
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

Светосавска захвалница ове го
дине уручена је младом учите љу 
Марку Чикарићу, запосленом у 
ОШ „Светислав Мирковић  Не
над“, издвојеном одељењу у се лу 
Товрљане. Захваљујући ње говом 
труду и залагању, ова шко  ла по
стала је центар окуп ља ња и дру
штвеног живота овог за ба ченог 
и до скоро заборављеног кра ја 
прокупачке општине. Меш та ни 
Товрљана и околних села са зах
валношћу кажу да је у свему то
ме кључни допринос дао учитељ 
Мар ко Чикарић.

Захвалницу је добила и спорти
сткиња Јања Савић, ученица про
купачке Гимназије и првакиња 
све та у каратеу. Поред бројних 
спор тских трофеја, Јања је и ве
ли ки хуманиста, омиљени друг, 
ка  ко у школи, тако и у клубу. Ог
ромном енергијом успева да мо
тивише, не само своје другове из 
разреда, већ децу и омладину у 
изузетно позитивном смислу.

Захвалница за допринос у ис
тра живању археолошке грађе на 
територији Куршумлије, као и 
през ентацији археолошких ло
ка литета и богатог културно 

исто ријског наслеђа, уручена је 
младом докторанту арехеологије 
Милану Савићу, који се након 
за врше тка ст удија вратио у 
родну Куршумлију, да ради и 

како каже, ту остане и заснује 
породицу.

У оквиру програма Светосавске 
академије, наступио је хор цркве 
Свети Прокопије, беседу о Светом 

Сави казивао је јереј Бобан Дими
тријевић, а наступили су и глум ци 
Срђан Живковић и Зоран Цвет ко
вић.                                              Љ.М.
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
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samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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У свим школама у Прокупљу 
свечано је обележена школска 
слава Свети Сава. За ученике и 
наставнике то је био радни, не

наставни дан јер су уместо ча
сова у свим школама одржане 
приредбе посвећене првом срп
ском просветитељу.

Прокупачке школе су у пре
подневним сатима нижи разреди, 
а касније и старији, сечењем слав 
ског колача и приредбама уче
ника обележиле школску сла ву, 

у част првог српског архи епи
скопа, просветитеља и творца за
конодавства.

У културноуметничком про
граму учествовала су талентована 
и надарена деца у свим областима, 
а тим поводом додељене су и 
награде учесницима са тематских 
конкурса посвећених Светом 
Сави и одржани мини концерти 
и рецитали, као и наступи школ
ских хорова, певачких група и ре
цитатора.

Славска свечаност је одржана 
у прокупачкој Гимназији где су 

прокупачко свештенство, до
ма  ћин славе, ђаци и професори 
пресекли славски колач, а одржана 
је и славска свечаност на којој су 
уручене награде најуспешнијима 
на Светосавском литерарном 

конкурсу и наступили рецитатори 
и вокална група са народним, 
традиционалним и родољубивим 
песмама.

Свечано је било и у најстаријој 
про купачкој Основној школи 
„Ни кодије Стојановић –Татко“ 
где су деца и млађих и старијих 
разреда најпре имала прославе 

по одељењима, а након тога је 
одржана и централна прослава 
на којој је пресечен славски колач 
и одржан пригодан свечани про
грам.

Светог Саву обележили су и 
уче ници Основне школе „Ратко 
ПавловићЋићко“, „9.Октобар“, 
„Милић Ракић – Мирко“, а свечано 
је било и у средњим школама По
љопривредној, Техничкој, Гим
на зији и Медицинској шко ли. 
Светог Саву обележили су и 
уче  ници школе за децу са сме
т  њама у развоју, која носи име 

нашег највећег просветитеља 
и хуманисте, као и у Дневном 
боравку „Сунце“ за децу са посе
бним потребама.

Свечано је обележена ђачка 
сла ва и у прокупачком Дому 

уче  ника средњих школа где су 
након пресецања славског ко
лача на пригодној свечаности 
наступили ученички хор и реци 
татори.

Свети Сава се прослављао и у 
свим прокупачким издвојеним 
одељењима основних школа на 
сеоском подручју.

– Ово је леп начин да се широј 
јавности представи значај обра
зо вања и васпитања јер су у ду
ху Светосавља образовање и 
ва   с   питање кључни покретачи 
на   претка српског народа, рекао 
је члан Градског већа задужен за 
про  свету Небојша Раденковић.

Према његовим речима обра
зовање је најважнији сегмент дру
штва јер подстиче развој знања и 
вештина и деци и младима уса
ђује љубав према науци, како би 
на темељу тих стечених знања и 
образовања касније допринели 

друштву и радили за своје добро 
и општу добробит.

Он је у том важном послу иста
као велику заслугу наставника, 
учитеља и васпитача који им пре
носе знање и раде на очувању 
правих вредности.

Раденковић је овом приликом 
честитао славу свим прокупачким 
ђацима и предавачима, профе
сорима, наставницима и учите
љима и свима онима који раде у 
школству и пожелео им много 
успеха у даљем раду са децом.

Такође је истакао да постоји 
одлична сарадња између проку
пачке локалне самоуправе и 
ру ко водстава школа што се ог
леда у све бољим условима за 
рад, реновираним школама и 
учионицама.

– Локална самоуправа у Про
купљу и убудуће ће улагати мак
сималне напоре како би обез
бе дила што више средстава за 
школство, јер улагање у децу је 
улагање у будућност и напредак 
друштва и Србије, казао је Не бој
ша Раденковић.

Свети Сава је утемељивач Ср
п ске православне цркве, др жа
ве и школства. Сматра се зачет
ником српске средњовековне 
књи жевности, заштитник је 
про     светних установа. Био је пр

в и српски просветитељ и ар
хиепископ аутокефалне срп ске 
жичке архиепископије, дипло
мата, законодавац, књижевник и 
ходочасник.

Савиндан се прослављао као 
школска слава све до 1945. године, 
када је укинут одлуком тадашњих 
власти, а после полувековне 
за     бране у комунистичком ре
жи   му, последњих неколико де
це   нија поново се наставило са 
про слављањем овог празника у 
школама.

М.М.

У свим прокупачким школама свечано обележен Свети Сава

У част свеца, српског добротвора 
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

29. децембра 2022.

Уручењем награде аутору нај
лепше новогодишње честитке у 
Народном музеју Топлице у Про 
купљу завршена је тематска ра
дионица за основце под на зи вом 
„Новогодишње играрије” коју 
је музеј организовао у са радњи 
са свим прокупачким ос новним 
школама.

– Према мишљењу жирија нај
лепшу честитку на радионици 
урадила је Нина Милић ученица 
другог разреда Основне школе 

„Ратко Павловић – Ћићко“, ка
зала је виши водич Музеја и ру
ко водилац радионице Маријана 
Остојић.

Како је истакла у оквиру поме
нуте радионице деца су бојила 
и украшавала новогодишње че
с титке шљокицама и другим 
ма  теријалима, које су добили 
бе с платно у музеју, а њихова кре
ативност и машта учинеле су од 
тога мала уметничка дела, че с
титке које ће са најлепшим же
љама за Нову 2023. годину бити 
по слате драгим особама.        М.М.

24. јануара 2023.

На Републичком такмичењу 
школ ских часописа, које је одр
жано у организацији Друштва 
за српски језик и књижевност 
Србије, часопис „Полет“, про ку
пачке Основне школе „Никодије 
Стојановић Татко“, освојио је прво 
место.

Према рачима главног уредника 
часописа, наставника српског је
зика Александре Тодоровић, он је 
дело и понос ђака ове школе.

– Веома се радујемо да смо по
стигли овако велики успех. С 
об   зиром на то, да часопис није 
излазио неко време, награда нам 
је дошла као ветар у леђа и сва
како је потврда квалитета, који 
нам је, док смо га стварали био 

нај важнији. Деца су била та која 
су се највише трудила, наравно да 
смо и ми били ту да помогнемо, 
али све заслуге припадају управо 
њима, јер због њих овај часопис 
заправо и постоји, рекла је главна 
уредница награђеног часописа 
„Полет“ Александра Тодоровић.

Заједнички циљ стваралаца 
овог школског часописа, како су 
објаснили,  јесте да оставе штам
пани траг о свему лепом што се 
дешавало у школским клупама, 
али и да промовишу и негују праве 
вредности. Она је додала да у њему 
читаоци могу да пронађу велики 
број различитих и занимљивих 
тема, које интересују саме ауторе 
текстова, али и њихове другаре.

– Потрудили смо се да на 40так 
страна ставимо и неке нове ру брике, 

али и да задржимо све оно старо, 
што се показало као добро и што је с 
великом пажњом читано, онда када 
је часопис ре довно излазио. Писало 
се о шко ли, о томе како на најбољи 
начин урадити неке свакодневне 
ствари, како се припремити за 
важне школске и домаће задатке и 
још много тога. Имамо и рубрику 
,,Звезда школске сцене“, ту је и 
врло интересантна рубрика под 
називом „Ја сам татковац“, где 
смо овога пута интервјуисали 
глумца Дејана Дедића, који је био 
ђак „Таткове школе“ некада. За 
нови број спремамо нешто слично 
у рубрици „ко је ишао у нашу 
школу“. Доста простора посветили 
смо и ликовним и литерарним 
радовима наше деце, јер они као 
аутори и чине овај часопис. Ту су 

и фотографије које смо радили 
заједно, истакла је уредница „По
лета“ настваник српског језика 
Александра Тодоровић и позвала 
све љубитеље књижевности да 
прочитају њихов награђени ча
сопис.

Како је навела, у овом њихо
вом великом и значајном ства ра
лачком подухвату, није изостала 
ни подршка од неких људи ван 
школе. Првенстено су помоћ 
има ли од веб дизајнерке Милене 
Пантић, која се побринула за ди
зајн часописа.

Овај часопис је објављен у из
дању Основне школе „Никодије 
Стојановић Татко“, а прву награду, 
тим који је радио на часопису, 
при мио је на Филолошком факу
лтету у Београду.                       Л.С.

12. јануара 2023.

У Свечаној сали Града Проку
пља уручени су новогодишњи па
кетићи деци из породица ко ји ма 
је Министарство за бри гу о селу 
доделило куће на сео ском подручју. 
Овај пројекат реа лизован је у 
сарадњи са локалном самоуправом 
током протекле две године, када 
је куће са окућницом на сеоском 
подручју добило 11 породица.

– Драго ми је што су данас са на   
ма корисници пројекта Мини стар 
ства за бригу о селу, 11 поро ди ца, 
односно 21 дете, којима су пок 
ло ни Града Прокупља и на ме ње  
ни. Локална самоуправа се потру
дила да радост нового ди шњих 

и божићних празника у Про
купљу осете сва деца, рекао је 
представник Града Прокупља, 
члан Градског већа Дејан То нић 
и подсетио да је током про те
кле две године на сеоском по   д 
ру чју додељено 11 кућа са оку
ћницом. Он је напоменуо да ће 
локална самоуправа и у овој го
ди ни учествовати у пројектуМи
нистарства за бригу о селу ко је 
помаже младе брачне или ванбрач 
не парове, пољопривредне про
извођаче, самохране родитеље и 
друге категорије грађана, да  кон 
куришу за овај вид помоћи др 
жаве.

Честитајући им празнике, То
нић је нагласио да сви грађани 

којима је потребан неки вид со
цијалне заштите имају подршку 
локалне самоуправе и изразио 
наду да ће успешна међусобна 

сарадња са корисницима овог про  
јекта, бити настаљена и у будућем 
периоду.

Љ.М.

Тематска радионица за основце „Новогодишœе играриjе” 

Часопис „Полет“ Основне школе „Никодиjе Стоjанови� Татко“ наjбоšи у Србиjи

Да сва деца осете радост новогодишœих и божи�них празника

Награда за најлепшу новогодишњу честитку

Подстицај за даље стварање

Пакетићи за најмлађе чланове породица из 
пројекта „Кућа на селу”
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

23. децембра 2022.

Изложбу „Стакларство у Про
ку пљу“, аутора историчара уме
тно сти, вишег кустоса у Народ ном 
музеју Топлице Драга на Попо
вића,  у галерији „Божа Илић“, 
отво  рио је државни секретар у 
Ми нистарству културе Републике 
Србије Миодраг Ивановић.

Овом изложбом се у Прокупљу 
обележава међународна година 
стакла (2022.) и 60 година од првог 
топљења стакла у нашем граду.

Изложба је посвећена историј
ском развоју и технологији прои
звод ње стакла као материјала, 
како природног, тако и индустри
јског. Циљ изложбе је да посети о
цима приближи значај и разновр
сност материјала и технологија у 
савременом свету. На самој из
лож би, представљена је и техно
логија топљења стакла, као и ал ти 
за израду стакла, уз помоћ мај сто
ра, дувача стакла, а на примеру 
про извођача, фабрике стакла у 
Прокупљу и Параћину.

На овој изложби је предста вље
но преко 100 предмета од стакла, 
а они припадају приват ним збир
кама уметника, али и бројних гра
ђана, који су их позајмили му зеју.

– Препознајући квалитет овог 
пројекта Народног музеја Топли
це, Министарство културе га је 
под  ржало и на тај начин наста
ви  ло вишегодишњу успешну са
ра дњу између министарства и 
гра да Прокупља. У претходних 
не  колико година подржане су 
број  не активности, од којих су 
са  мо неке „Ивањданска ликовна 
колонија 2022.“, „Обележавање 
100. година КУД Абрашевић“, 
Прокупачки филмски фестивал 
„Профифест“ и други, рекао је 
др жавни секретар у Министрству 
културе Републике Србије Мио
драг Ивановић, отварајући у га ле
рији „Божа Илић“, изложбу „Стак
ларство у Прокупљу“.

Он је навео да је ова изложба 
ло   гичан наставак овог низа актив
ности и изузетно успешне сара дње.

– Ова изложба је вишетрукозна 
чајна и за ваш град, али и ши
ре. Она је део обележавања 2022. 
године, као међународне године 
стакла Уједињених на ција, свет
ске манифестације, која слави 
по себну улогу коју ста кло има. 
За мишљена је тако да иста кне 
нај новија промишљања о то ме 
како стакло може помоћи раз
воју праведнијих и одрживих 
дру штава, како на њега утичу 
нај   новија научна и техничка от
кри ћа и колики је његов утицај 
на уметност и ток историје и 
коначно на његово место и улогу 

у музејским збиркама. С друге 
стране изложба нас подсећа на 
дугу традицију индустријског и 
занатског стакларства у Србији, 
коју можемо пратити од средине 
19. века, када се оснивају стакларе 
у Јагодини, Костолцу, Параћину, 
Панчеву, Аранђеловцу, Прокупљу. 
Фабрика стакла „9. октобар“, би
ла је једна од најзначајних фабри
ка стакла у Србији, али и на про     
стору бивше Југославије са днев
ном производњом од 900 кило
грама стаклене масе. Од 1962. до 
2003. када је прекинут њен рад, 
фабрика је производила уме т  
нички обликовано и ручно ду
вано стакло, што смо имали 
при  лике да видимо и на овој из
ложби. И сада, када широј јав
ности представљамо предмете, 
про изводњу и уметнике, чији је 
рад био везан за ову фабрику, ја
сно се истиче носећа идеја овог 
пројекта, а то је очување нашег 
ин дустријско уметничког наслеђа, 
јачање свести о значају стакла 
као материјала, који као ретко 
који други, дубоко прожима све 
аспекте нашег практичног жи

вота, али и његову естетску сферу, 
нагласио је државни секретар Ми
о  драг Ивановић.

На овој изложби, посетиоце је 
поздравила и градски већник за 
културу Милица Ерић.

– Публици су данас први пут 
представљени најзначајнији пре  д      
мети од стакла, који осли ка ва ју 
грађанску културу свако днев ице, 
говоре о статусу и иден  ти тету 
по јединаца, али и на  ших ши 
 рих простора. Крхки ста кле
ни предмети, који су, поред фо
тографија, део ове изложбе, го
воре о томе да смо одувек би ли 
град културе и врхунских и на
дарених уметника. Драго нам 
је да је Министарство културе 
донело одлуку да се први музеј 
стакларства изгради у Параћину, 
а ми ћемо се у Прокупљу и даље 
поносити тиме да смо имали Фа
б рику стакла, у којој су нап ра
вљени бројни уметнички пред
мети, који и сада красе многе 
при    ватне уметничке галерије, 
али и домаћинства широм Србије 
истакла је већник за културу Гра
да Прокупља Милица Ерић и 

ов ом приликом се захвалила на 
дугогодишњој подршци мини
старствима, првенствено Мини
стратству културе, које редовно 
помаже прокупачким установама 
културе у реализацији пројеката.

Према речима аутора Драгана 
Поповића, сама изложба садржи 
преко 100 предмета, који пред
стављају пресек производње 
Фа б рике стакла „9. октобар“ у 
Про  купљу, који на веродостојан 
на  чин илуструју једну креативну 
и уметничку епоху нашег града.

– Посебан део овог значајног 
пројекта представљају аквизиције 
стакларских производа насталих 
пре свега у прокупачкој фабрици, 
са циљем да постану део стал
не поставке музеја. Поред из ло
жбе, музеј је покренуо низ еду
кативних радионица, као део 
пра тећег програма, као што је 
пред стављање технике дувања 
стакла и демонстрација топљења 
стакла, покретањем мале пећи и 
низ других едукативних перфор
манса, као део претећег програма, 
истакао је Поповић.

Веома значајно место на овој 
изложби припало је и академском 
вајару Прокупчанину Драгану 
Дробњаку, који је у прокупачкој 
фабрици стакла од 1969. године 
непрекидно радио као дизајнер. 
Његов дипломски рад на Акаде
мији примењене уметности у 
Бео граду из области дизајна ста 
кла, први је дипломски рад те 
врсте код нас. На изложби ли
ко вних уметника у Галерији 
при  ме њених уметности у Бео
гра  'ду, он је изложио 50 радова 
уникатног стакла у ентеријеру. 
За  нимљиво је то да су му већ пре 
от варања изложбе сви радови би ли 
откупљени, а 30 година умет   ничког 
рада обележио је ретро  спективном 
изложбом „Сан – стакло светлост“,  
у Му зе ју примењених уметности 
у Бео  граду. Интересантно је по
менути да су се на Међуна родном 
сајму стакла и порцелана 2000. 
године у Франкфурту на Мајни, 
међу 5000 излагача са скоро свих 
континената, нашли су се и про
изводи прокупачке Фабрике ста кла 
„9. октобар“. На овој рено ми раној 
привредној изложби, Про купчани 
су изложили сво је про изводе, чи
није, вазе, ча ше, ра светна стакла и 
друге про изводе.

Државни секретар у Мини стар
ству културе Миодраг Ива новић, 
пре отварања изложбе, обишао је 
Народни музеј Топлице и Спомен 
собу „Гвозденом пуку“ и највећем 
топличком песнику Раду Драинцу, 
где су му запослени, представили 
постојеће збирке.

Л.С.

У галериjи „Божа Или�“отворена изложба „Стакларство у Прокупšу“

Поводом међународне године стакла
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

К У Л Т У Р А

27. јануара 2023.

Пред најоданијим љубитељима 
писане речи и најпознатијег часо
писа за књижевност, уметност, 
културу и друштвена питања То
п личког округа, који дуги низ го
дина промовише прозне писце, 
песнике и културне прегаоце на
шег краја, у прокупачком Дому 
културе представљено је најно 
вије 62. издање добро познатог 
„ТОКа“.

Како је у уводној речи ка зао 
са  дашњи главни и одгово рни 
уре дник ТОКа Саша Милова
новић, сврха оваквог деловања 

тог часописа, који све више поред 
ствараоце из нашег краја окупља 
и писце и песнике из Србије, је 
промоција правих вредности, 
уметности и књижевности али и 
прикупљање квалитетне грађе, 
као залог и чување за будућност, 
јер како је нагласио „ако забора
вља мо заборавиће нас“.

Као и обично најновији број 
ТОКа се бави прозом и пое зи  
јом есеистиком, књижев ном кри
тиком, путописима, књижев ним 
освртима, историјским шти ви ма и 
сећањима, различитим догађајима 
и многим другим питањима из 
најразличитијих области.

Тако су својим причама и песма
ма у овом броју заступљени у делу 
за  поезију Љиљана Павловић
Ћи рић, Страхиња Небојша Цр
нић Трандафиловић, Срђан Жив
ковић, Славимир Демировић, 
про зом Снежана Милојевић, Тања 
Кр стић, Душан Стојменовић, пре
водима Катарина Јовановић и 
Кри  стина Живковић.

Ту су и представници Књи же
в не омладине Прокупља, Кри с
ти на Милошевић, Светлана Ни
ко лић, Маја Станковић, Ми р јана 
Ранђеловић и Милена Јан ко вић 
као и учесници „Сретењ  ских 
сусрета“ Јелена Протић – Пе тро

нијевић, Дијана Лазић, Не мања 
Петронијевић, Ивко Ми хај  ло
вић, а заступљени су и учес ни
ци „Ђурђевданског књи жев ног 
конкурса“ Соња Миљ ко вић, Ми она 
Чолић, Драган Крти нић  и Марија 
ШуковићВучковић, освајачи прва 
три места на овом конкурсу.

У овом издању есеистиком су 
се бавили Иван Настовић, Оли 
вер Тошковић, Андрија Т. Рад
омировић и Дејан Дабић, а пу
тописом Сандре Петкоски. На 
великог уметника Вицу Дар ди
ћа подсетила је Милица Ми
ленковић, а историјски при каз 
Бимбаша Радисава дао је Миро
слав Вучковић. Тумачењима и 
приказима песника бавили су се 
Мирјана Бојанић и Данијел Јо
вановић.

На странама ТОКа овог пу
та нашао се и Ратни дневник из 
Великог рата др Борисава С. Ува
лића, а простор је дат и афори
стичару Ивку Михајловићу.

Читаоцима су се обратили и 
чла  нови уредништва ТОКа Љу
биша Красић, Драган Огњановић 
и Данијел Јовановић а своје сти
хове и одломке из прозних написа 
говорили су неки од аутора.

Часопис је објављен у издању 
Књижевног друштва „Раде Драи
нац“, уз подршку Града Прокупља 
и Министарства културе Репу бли
ке Србије.

М.М.

31. јануар 2022.

Музичко поетско вече, које је 
одр жано у организацији Књи
жевне омладине Прокупље, као 
и много пута раније и синоћ је 
иза звало велику пажњу и инте
ресовање љубитеља писане речи. 
Учествовало је 15 чланова овог 
песничког друштва, који су својом 
поезијом и прозом, показали 
велику љубав према својој земљи 
Србији.

– Овим наступом пружили су 
подршку деци и људима на Ко со ву 
и сва актуелна дешавања ста вили 
на папир. Своја најду   бља осећања, 
кроз стихове поз  натих песника, 
исказали су и ре  ци татори Алек
сандар Ву ки ће вић, Анђелија Јере
мећ, Ве ра Булајић и глумац Милан 
Драми ћанин. Они су говорили 
стихове Диса, Миљковића и Васка 
Попе. Своје стихове на тему „Она, 
зе мља Србија, моја је“, казивали су 
Дарија Стојановић, Милица Бјеле

тић, Милена Јанковић, Кри стина 
Милошевић, Светлана Николић и 

Миа Минић. Песме о Косову пева
ли су Петар и Павле Јоксимовић, 
а песме „Христе Бо же“ и „Тамо 

далеко“, извео је Ђор ђе Вељовић 
на гитари. Ови млади песници, 

послали су јасну поруку, у којој се 
каже да је земља Србија само њи
хова и да се они на себи својствен 

начин, кроз стихове и приче, боре 
за земљу у којој живе, истакла је 
председник Књижевне омладине 
Прокупље Ивана Ђур ковић.

После рецитације „Косово је 
ср  це Србије“, песникиње Иване 
Ђур ковић, отпевана је и песма „Ја 
сам момче са Косова“, коју Јок си
мовићи изводе са великим сао се
ћањем за свој народ на Косову.

Могло се ту чути још штошта о 
пра вом патриотизму, о српским 
же  нама, о православљу и заве
ти ма, који су нам оставили наши 
стари. Дубоко емотивно, чланови 
овог књижевног друштва, успели 
су да уђе у срца присутних, те су 
им сви честитали на књижевном 
догађају, који су припремили. Срп
ска застава, која је стајала иза њих, 
била је најлепша сценографија за 
ову и овакву прилику, као симбол 
свега вредног што има Србија и 
српски народ.

Л.С.

Промовисан наjновиjи 62. броj ТОК-а

У организациjи Кœижевне омладине Прокупšе

На окупу стари и нови песници, писци и есеисти 

Родољубиви стихови младих песника о Србији
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine

ZZZZaaaa    uuuurrrreeee||||eeeewwwweeee    ppppaaaarrrrkkkkaaaa    kkkkoooodddd    DDDDoooommmmaaaa    ssssttttaaaarrrriiiihhhh

О Б Р А З О В А Њ Е

28. децембра 2022.

Традиционално, новогодиш 
њим мјузиклом, Културно обра

зовни цен тар „Топлица“, обележио 
је 62 године рада и постојања. 
Пошто ваоци рада ове установе 

прису ствовали су овој свечано 
сти.

– Драго ми је да се на крају сваке 
календарске године видимо у ово

ли ком броју. Захваљујем вам се 
што сте годинама уназад увек ту уз 
нас, што пратите наш рад и са нама 

делите радост наших успеха. Овде 
смо данас да се подсетимо догађаја 
који су обележили ову годину и да 
обећамо да ћемо ра дити још више 

и још боље, иста као је директор 
Културно обра зов ног центра 
„Топлица“ Бо јан Ми ленковић.

 Он се овом приликом захва
лио локалној самоуправи на по д
ршци коју у раду пружа „КОЦу“, 
а својим суграђанима је чести тао 

предстојеће Божићне и Ново
годишње празнике.

Л.С.

18. јануара 2023.

У прокупачком Дому културе 
одржано је књижевно вече, на 
коме је представљена прва збирка 
прича Прокупчанина Предрага 
Цветковића, под називом „Ноћ 
седма“, објављена у издању „Књи
жевног друштва „Раде Драинац“.

Предраг Цветковић је већ поз
нат читаоцима по радовима об
ја в љиваним у часописима и наг
ра  ђиваним на конкурсима. У 
пре  д   говору књиге, који је написао 
Да  ниел Јовановић стоји да је аутор 
овом књигом решио да заокружи 
свој списатељски опус, што је за 
сваку похвалу, јер како је истакао 
бо  ље је то урадити икад, него ни кад.

– Било би боље да се за овај 
ко  рак одлучио раније, због раз
витка и сазревања као писца, као 
и ужитка читалаца, али је сва 
ка   ко важно да је то урадио. Он 
је велемајстор форме, а ње гове 
при  поветке су школски при мер 

овог жанра. У њима је увек при
су тна концентрација паж ње, 
са     жетост и занимљивост при
по      ведања, тако да се остврује ути
сак јединствене целовитости и 
блиске повезаности јунака свих 
при  поведака, као да су у неком 
сродству. Његова приповетка се 
увек ослања на „ограничен свет“ 
– детаљ, ситуацију или наглашен 
карактер, а његов главни јунак је 
обичан мали човек, изгубљен у 
вртлогу догађаја и околности које 
су га снашле, знаних и незнаних 
сила, које утичу на људски живот, 
истакао је Јовановић.

Према речима Стане Вуковић 
која је на промоцији говорила о 
књи зи Цветковића, у његовим 
кра т ким причама су перфектно 
пренети амбијент, атмосфера, 
мисти  чност, традиционалне по
родичне вредности, патријар ха
лно васпитање.

– Аутор збирке прича „Седма 
ноћ“ у овој књизи чува од заборава 

свет традиционалних вредности, 
моралних принципа, присности са 
природом и народним обичајима, 
али и свега онога што чини везу 
између предака и потомака, ко ји 
ће без оваквих књига, бити изло  
жени многим различитим лажним 
преварама и заблудама виртуелног 
света, нагласила је Вуковић.

Промоцију књиге „Седма ноћ“ 
Предрага Цветковића, пратила је 
и изложба цртежа Милана Илића 
Трше, којима је илустрована књи 
га. На овој књижевној ве че ри 
учествовали су и чланови Дра
мског студија прокупачке Гим
назије и професори Музичке шко
ле „Корнелије Станковић“.

Л.С.

22. децембра 2022.

Како би, пред новогодишње и 
божићне празнике, деци при бли
жиле обичаје и културу Енгле за 
и Американаца, проф. енглеског 
језика, др Светлана Максимовић 
и учитељице Љиљана Соколовић 
и Виолета Марјановић, заједно са 
својим одељењима, трећим три и 

другим два, одржале су енглеско 
српску радионицу.

– Кроз радионицу на српском и 
енглеском језику, деца су заједно 
са нама учила како се украшавају 
кек сићи, на начин на који то ра де 
Енглези и Американци. Ова на ша 
радионица је хуманитарног ка
рактера, јер ће се они продавати, 
а сав приход ће ићи као помоћ за 

лечење наше суграђанке Нико
лине Јосић, рекла је проф. др Све
тлана Максимовић.

Она је истакла да су деца ужива
ла у креативном раду, гледању 
цр та них филмова на енглеском 
је  зику и начину спремања кек си 
ћа, и украшавању, али и ново го
дишњим и божићним пес ми цама 
на енглеском језику, што је већ 

неколико година уназад пра кса у 
овој школи.

Овим креативним и хума ни
тар  ним радионицама увек се ра
до прикључе и родитељи, чији 
за  датак је да учеснике обуку у 
но   вогодишњу гардеробу, али и 
обез беде украсе за украшавање 
учи онице у којој се оне одржавају.

Л.С.

Културно образовни центар „Топлица“ обележио ро�ендан

Представšена збирка прича „Но� седма“ у Дому културе

Радионице хуманитарног карактера на енглеском и српском jезику

Програм за пријатеље и сараднике

Лексикон, зборник, антологија и преглед

У сусрет празницима



15ДЕЦЕМБАР 2022 – ЈАНУАР 2023. TOPLI^KE NOVINEJUL 2021.

Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite ̀ ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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Прокупачке установе културе 
су ове године од Министарства 
кул туре и Министарства туризма 
и омладине Владе Републике Ср
бије добиле финансијску подршку 
у вредности од 26.851.000 динара, 
за 16 пројеката.

– И у току ове године запослени 
у култури у Прокупљу радили су 
као један тим. Удруженим снагама 
успели су да добију оно што су 
пла  ни рали, један пројекат је под
ржало Министарство туризма, а 
15 Министарство културе. Сви 
про јекти су од великог значаја за 
локалну самоуправу и саме уста
но ве културе, али и за саме по
се тиоце, који су увек на првом 
ме сту по важности у плановима 
и програмима свих установа, ре
кла је већник за културу Града 
Прокупља Милица Ерић.

Она је истакла да је Влада Ре
пу блике Србије, на предлог Репу
бличке дирекције за имовину, до
нела закључак, којим се преноси 
право јавне својине Републике 
Србије у јавну својину града Про  
купља, без накнаде, за потребе На
родне библиотеке „Раде Драинац“ 
у Прокупљу.

–  Овом приликом се захва
љу    јем министарствима који су 
нам пружили финансијску по д
р шку. Приоритет локалне само   
управе у следећој години би ће 
решавање проблематике за би
бли отеку, стварање услова за 
рад биоскопа, комплекс брда 
Хи  сар и археолошко налазиште 
Плочник, који је закључком Вла
де Републике Србије, такође пре
нет у својину града Прокупља, 
на  гласила је Ерић и додала да ће 
и у наредним годинама радити за 
до бробит свих Прокупчана.

Народна библиотека „Раде Дра 
 и  нац” је у 2022. години реали
зо    вала све планиране програ
ме. Одржани су 53. Драи н че 
    ви књижевни сусрети са про    грами  
ма у Београду, Про ку пљу и оста
лим општинама Топ личког окру  
га. Министарство ку лтуре суфина
н сирало је Дра ин чеве сусрете са 
150.000 ди нара. Успешно је одржан 
и Лек тирићи ЕХ Ју фест (од Ми
ни старства 250.000). Пројекат 
Побољшање Информационотех
но  лошких ресурса Библиотеке, 
Министарство је подржало са 
800.000 динара. За обављање 

Матичних функција Библиотека 
је од Министарства подржана 
са 250.000 динара, што је укупно 
1.450.000 динара.

– Година на измаку 2022. би ла 
је успешна када је реч и о кул ту
р ним програмима у самој би бли
отеци, али се библиотека сво
јим изложбама и издаваштвом 
представила у Београду, Нишу, 
Крагујевцу, Лесковцу, Алексинцу. 
Издаваштво библиотеке је било 
јако успешно у 2022. Промовисан 
је зборник „Књижевни легати у 
институцијама културе, сталне 
књижевномеморијалне поставке 
и задужбине у Србији: садашњост 
и перспектива”, Збирка прича 
Све док својих опомена” Душана 
Стојменовића и монографија о 

Душану Милачићу, рекао је дире
ктор Народне библиотеке „Раде 
Драинац“ Драган Огњановић.

Из штампе су у 2022. изашле 3 
књиге: „У име будућности” (при
кази и есеји) Даниела Јовановића, 
„DE Profundis – Посвете Георгу 
Тра клу” и „Морални сведок – са
времена поетика мемоара, др 
Мир  јане Бојанић Ћирковић. По
чет ком 2023. године из штампе 
ће изаћи „Речник топономастике 
Топлице” Божидара Ђеворија, сли
ковница „Азбука витамина” Ане 
Стојановић и краћи избор Драи
нчеве поезије. За своје издаваштво 
Библиотека је 2022. добила и прву 
значајну националну награду. 
Антологија сатире „Године за

пле та” коју је приредио Драган 
Огњановић добила је награду 
„Ра   доје Домановић” Удружења 
књи жевника Србије. Фонд књига 
је обновљен новим актуелним из
дањима, капиталним делима из 
историографије и филозофије, као 
и значајним бројем књига за децу 
и младе.

Народни музеј Топлице је ове 
године захваљујући Министарству 
културе и информисања реали
зовало следеће пројекте „110 го
дина од мобилизације Гвозденог 
пука у ослободилачким ратовима 
Србије 19121918. године“вред
ност пројекта 3.026.000,00 динара 
пројекат реализован у октобру 
месецу, а обележавање је било на 
државном нивоу.

Пројекат „Уметност стакларства 
у Прокупљу“ – вредност пројекта 
1.000.000,00 динара, повод је био 
година стакла, коју смо пред
ставили отварањем изло жбе „Му
рано стакларство у Про купљу“.

– Уређење и опремање хола 
м у    з е ј а “  в р ед но с т  п р о ј е к т а 
1.000.000,00 динара, набавко оп
ре   ме за уређење хола музеја са 
инте р активном таблом Во дич 
кроз Топлицу (витрине, пулт, па
нои…). „Археолошка истра жи
вања комплекса Хисар“ – вред
ност пројекта је 1.300.000,00 
ди  нара – наставак археолошких 
истра  живања и одрађено је лидер 
сни мање целокупног комплекса 
Хи сар. „Набавка рачунарске и 

еле  ктронске опреме“ вредност 
про јекта  300.000,00 динара, обно
вљена је неопходна компјутерска 
опрема за рад.

„Е – Успомен@р завичаја мог“ 
вредност пројекта је 800.000,00 
динара, а састојао се од снимања 
филмова са прокупачким ђацима 
о Прокупљу. Мимо конкурса у де
цембру месецу одобрена су нам 
два пројекта „Заштита, чување и 
представљање уметничких дела 
галерије Божа Илић“ вредност 
про јекта 800.000,00 динара (на
бавка ормана/полица за скла ди
штење уметничких слика „Кон
зер вација германског копља са 
археолошких истраживања утвр
ђења Хисар у Прокупљу 2021.“ 
– вредност пројекта 685.000,00 
динара. Укупно одобрена средства 
8.911.000,00 динара.  Има ли 
смо и пројекат у вредности од 
191.000,00 динара „Ларма у глу
вом потоку“, који представља на
ставак истраживања Пребрезе 
са ученицима основних школа са 
територије Топличког округа, ко
ји је финансирао Центар за про 
моцију науке Београд, рекла је 
директорка Народног музеја Топ
лице Љиљана Красић.

Када је реч о Историјском ар
хиву Топлице, он је према речима 
директора Милана Стојановића 
у 2022. години од Министарства 
културе добио средства у износу 
од 1.200.000 динара од пројекта 
на конкурсу из области заштите 
културног наслеђа.

– Вредност целог пројекта је око 
6.000.000 динара, а остатак новца 
је обезбеђен из буџета Града 
Прокупља. Новац јер утрошен 
за опремање депоа за смештај 
ар хивске грађе и набављене су 
покретне архивске полице, ко је 
ће у великој мери повећати смеш
тајне капацитете иу архиву. Овај 
пројекат представља наставак 
сарадње Министрства културе, 
Ар   хива и локалне самоуправе, на  
гласио је директор ове установе.

Дом културе „Радивој Увалић 
Бата“ је према речима в.д. ди
ректора Предрага Славковића, у 
2022. реализовао два пројекта, од 
којих је један штампање два броја 
часописа „Ток“, чија вред ност 
износи 150.000 динара и одр
жавање Ивањданске колоније, за 
коју је потрошено 140.000 динара.

Л.С.

Подржано 16 проjеката прокупачких установа културе

Успешно завршена година
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Na dnevnom redu sednice Sku -
p{tine Grada Prokupqa kao pr -
va i najva`nija ta~ka usvojen je
Predlog o izvr{ewu buxeta Gra -
da Prokupqa, po kome je on od 1.1
2021. do 30. 6. 2021. godine izv r -
{en 42,61 odsto. Skup{tina je
kao jednu od najva`nijih ta~aka
usvojila i Predlog Odluke o uki-
dawu ustanove „Sportski centar
Prokupqe“.

Govore}i o tome, grado na~el -
nik Prokupqa Milan Ara n|e -
lovi} je rekao da je Gradsko ve}e
dalo ovakav Predlog na usvajawe
Skup{tini na osnovu ~iwe ni ~ -
nog stawa, po kome se gradski
buxet nepotrebno iscrpquje fi-
nansirawem tog nerentabilnog
preduze}a, da pritom gra|ani
Prokupqa nemaju od toga nikak -
ve koristi, ve} trpe samo {tetu,
jer ne dobijaju adekvatne usluge
koje pla}aju.

Svima je poznato da lokalna
samouprava ima vi{ak radnika i
da bi po nekom republi~kom
proseku na na{em platnom spi -
sku trebalo da bude oko 500 rad-
nika, a da ih mi imamo 700, rekao
je gradona~elnik Milan Aran|e -
lovi} i dodao da }e se tim prob-
lemom lokalna samouprava tek
baviti u svetlu nastupaju}eg pe-
rioda, kada }e zakonski plate
svih radnika u javnom sektoru
mo rati da se pove}aju i usklade
sa republi~kim prosekom, {to
}e dodatno opteretiti gradski
buxet.

Govore}i o problemu nedo s -
tatka novca, gradona~elnik Ara -
n|elovi} je istakao da su neka
preduze}a i ustanove za ~iji se
rad i plate radnika novac izdvaja
iz buxeta potpuno nerentabilna,
neefikasna i ne ispuwavaju svoje
obaveze i zadatke, pa zbog toga
trpe gra|ani.

– Zna se dobro koliko prob-
lema ima u „Sportskom centru“,
da su nam svla~ionice polom qe -
ne i prqave, da je sportska hala u
potpunom haosu, a svake godine se
za tu ustanovu koja zapo{qava 67
radnika iz buxeta izdvaja 400
miliona dinara, rekao je Ara n -
|e lovi} i podvukao da se u ciqu
rentabilnosti i u{tede sreds -
tava koja treba da se ulo`e u
druge krucijalne stvari i obje -
kte za `ivot Prokup~ana odlu -
~eno da se to nerentabilno pre -
duze}e ugasi.

– Ove godine smo morali da
zaustavimo izgradwu seoskih pu -
teva jer nije bilo dovoqno para
u buxetu i za infrastrukturu i za

plate radnika u nekorisnim pre-
duze}ima. I zbog toga mislim da
}e se gra|ani Prokupqa slo`i -
ti, da je mnogo va`nije da omogu -
}imo nesmetani rad na{im
{ko lama, vrti}ima, da nastavi -
mo da gradimo kapitalne objekte
koje }e popraviti standard i
omogu}iti lak{i `ivot u na{em
gradu, od finansirawa jednog
nerentabilnog i neefikasnog
pre duze}a koje predstavqa samo
tro{ak i balast buxetu. Zato je
lokalna samouprava odlu~ila da
se odrekne vi{ka neproduktiv -
nih radnika kako bi ulo`ila do-
datna sredstva u infrastrukturu
i izgradwu novih puteva i drugih
objekata od `ivotnog zna~aja za
stanovnike Prokupqa, naglasio
je gradona~elnik Aran|elovi}.

On je dodao da }e Sportski
centar biti u postupku likvi-
dacije u narednih pet meseci.

U nastavku sednice odborni -
ci su dali saglasnost na Odluku
o izmeni i dopuni jedinstvenog
cenovnika JKP „Hameuma“ i Od-
luku o subvencionisawu tro{ko -
va pove}awa cene usluga vodo -
snabdevawa u gradu Prokupqu.

I ovu odluku je obrazlo`io
gradona~elnik Prokupqa Milan
Aran|elovi}, koji je naglasio da
je cena vode u na{em gradu tako
mala da predstavqa socijalnu
kategoriju, da ona nije pove}a v-
ana vi{e od deset godina i da
Prokup~ani imaju najjeftiniju
vodu u ovom delu Srbije.

- Cena proizvodwe vode je da -
leko ve}a od wene prodajne cene
pa je sasvim na mestu da je JKP
„Hameum“ zatra`io weno po ve }a -
we, kazao je Aran|elovi} i dodao
da }e to pove}awe fakti~ki iz -
nositi 25 odsto od sada{we cene
ali da }e za gra|ane to pove}awe
iznositi 10 odsto dok }e ostatak
subvencionisati lokalna samo -
uprava.

– Do kraja ove godine gra|ani
}e na ra~unu dobiti iznos za ut -
ro{ak vode uve}an za 10 odsto, a

svake slede}e godine taj iznos uz
subvenciju }e se pove}avati za po
pet odsto, tako da }e se pove}awe
od 25 odsto realizovati tek za
tri godine, rekao je grado na~el -
nik Aran|elovi}.

Kako je objasnio v.d. direk-
tora JKP „Hameuma“ Sa{a Sto -
{i} gra|ani Prokupqa pla}aju
40 dinara za 1.000 litara vode a
sa pove}awem i uz subvenciju
Grada pla}a}e 44 dinara, odnosno
samo ~etiri dinara vi{e nego do
sada, dok }e realno pove}awe iz -
nositi 50 dinara.

Sto{i} je ovom prilikom za-
hvalio Skup{tini i rukovodstvu
Grada Prokupqa koji su imali
razumevawe za probleme JKP
„Hameuma“ i pomogli u re{ava -
wu pitawa sa vi{kom radnika,
kao i na pomo}i u subvencioni-
sawu tro{kova tog preduze}a u
iznosu od 48 miliona.

On je istakao da je 15 miliona
dinara tih sredstava ulo`eno u
odr`avawe vodovodne mre`e u
gradu i na seoskom podru~ju, kao
i da je pet miliona dinara plani-
rano za odr`avawe vodotokova
drugog reda koji su sada u nad le` -
nosti tog preduze}a.

Sto{i} je naglasio da je u
pla nu realizacije te subvencije,
pored redovnih tro{kova, zacr-
tano i ulagawe u nabavku novih
ma{ina, u ve}e komunalne radove

i u ure|ewe Gradskog grobqa.
U daqem toku sednice odbor-

nici su dali saglasnost na Pro-
gram poslovawa JP za urbanizam
i ure|ewe Grada Prokupqa, kako
bi taj program bio usagla{en sa
rebalansom buxeta Grada u 2021.
godini.

Odbornici su usvojili i Pro-
gram podr{ke za sprovo|ewe po-
qoprivredne politike i po li-
 tike ruralnog razvoja Prokupqa
u 2021. godini.

Tim povodom rukovodilac
Odeqewa za poqoprivredu u Gra -
dskoj upravi Sr|an Stamenkovi}
je istakao da se taj program sa us-
pehom godinama sprovodi, kao i
da su subvencije Grada namewene
poqoprivredi racionalno ras-
pore|ene. Tako su prema wegovim
re~ima,  za poqoprivredna doma -
}instva izdvojena sredstva od 2,5
miliona dinara, dva miliona
subvencija opredeqeno je za pod-
sticaj u radu mladih poqopriv -
rednika, dok je 500.000 dinara
opredeqeno za teku}e tro{kove
koji prate realizaciju programa.
Stamenkovi} je tako|e istakao
da se strogo kontroli{e kako se
kupuju i odr`avaju subvencio ni -
sane ma{ine i izvestio Skup -
{tinu da je u toku realizacije
programa poklawawa starih se o -
skih ku}a i imawa mladim poqo-
privrednicima.

Odr`ana 14. sednica Skup{tine grada

Usvojen Predlog o izvr{ewu buxeta Grada Prokupqa

Grad Prokupqe dobio je
sredstva od Ministarstva za{ -
tite `ivotne sredine u iznosu
od 8 miliona dinara, koja su
namewena za realizaciju pro-
jekta o~uvawa i za{tite zem -
qi{ta kao prirodnog resursa u
2021. godini.

Sredstva }e biti usmerena za
ure|ewe parka na parceli u

blizini Doma za sme{taj i negu
starih lica i Crkve Sveti \o -
r|e koja se gradi na ovom pros-
toru.

Ukupna vrednost ovog proje -
kta je 17.897.580 dinara, od kojih
u finansirawu Grad Prokupqe
u~estvuje sa 55,3 odsto sredstava,
odnosno, 9.897.580 dinara. We-
govu realizaciju, kao i nadzor

vr{i}e komisija Ministarstva
za{tite `ivotne sredine Repub-
like Srbije.

Ispred Grada Prokupqa pot-
pisivawu ugovora u Palati Sr-
bije, 12. jula, prisustvovala je
~lan Gradskog ve}a za projekte,
Milena Petrovi}.

Grad Prokupqe dobio osam miliona dinara od Ministarstva za{tite `ivotne sredine
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Рукометаши Топли
чанина спре м  но очеку
ју наставак првен ства у 
Аркус лиги. Након пр
вог дела и 13 одиграних 
кола у нај ели тнијем ру
кометном такми чењу 
Топличанин се налази 
на 12. месту са 5 осво
јених бодова, а с’ обзи
ром да 4 екипе на крају 
так  мичења напуштају 
друштво супер лигаша 
предстоји грчевита 
борба за опстанак. 

Суперлигаш из Про
купља у знатно про
мењеном саставу у 
односу на први део до

чекује наставак првенства. Екипу су напустили Станковић, Јовановић, 
Лековић и Стојановић, а руководство Топ личанина ангажовало је Нема
њу Милутиновића који игра на по зи цији левог бека који је већ на ступао 
за Топличанин, Вељка Ку буровића десног бека бившег иг рача Прибоја, 
Вишеграда и Про  летера, Владимира Коваче вић а бившег јуниорског 
репрезентативца на позицији левог крила који је наступао за Мета
лопластику и Железничар и Јована Пеића на позицији левог бека.

– У пролећни део првенства улазимо у доста промењеном и 
под млађеном  саставу. Довели смо у складу са нашим могућно
стима играче од којих очекујемо велики допринос како би дошли 
до циља у овогодишњем првенству, рекао је Братислав Дуњић 
потпредседник РК Топличанин.

Припреме за наставак првенства рукометаши Топличанина спро вели 
су у Прокупљу под дири ген тском палицом тренера Петро ни јевића, а 
одиграли су и три при   премне утакмице. 

У првом сусрету савладана је екипа Железничара у Нишу резултатом 
32:27. 

У другом мечу у Краљеву против Металца рукометаши Топличанина 
иако ослабљени без Међедовића, Пеића, Стефановића и Стошића успе
ли су да прикажу добру игру и да забележе победу резултатом 29:26. 

У ревеншу у Прокупљу против исте екипе виђена је борбена утак
мица где су рукометаши Топ личанина остварили убедљиву победу ре
зултатом 30:20. Треба издвојити добро издање оба голмана Радовића 
и Стошића као и чињеницу да је тренер пружио шансу и јуниорима 
Топличанина.

У првом колу наставка пр вен ства Топличанин гостује у Кикинди где 
се састаје против ис тоимене екипе у утакмици ко ја ће у многоме ути
цати на даљи ток рукометног првенства. Треба рећи да рукометаши То
пличанина тренутно тренирају у Блацу где ће у зависности од времена 
највероватније и  играти првенствене мечеве 

– Наш циљ је опстанак у најелитнијем рангу и пробаћемо да у доста 
промењом саставу у односу на први део сезоне то и остваримо. Добро 
смо се спремили и очекујем велику борбу до последњег кола првенства. 
Позивам публику да нам као и до сада буде подстрек и велика подршка 
да дођемо до циља, закључио је Дуњић.                                                   М.К.

На годишњој додели награда најбољим 
стрел цима Србије које је одржано у Београду, 
две чланице Стрељачког клуба Топличанин 
1887 добиле су вредна признања. 

У конкуренцији пионирки за најбоље 
су про  глашене Марија Нешић и Ангелина 
Мла  деновић. Овим вредним наградама оне 
су крунисале изузетно успешну годину и на
јавиле још боље резултате и успехе у на редној 
години.

Иначе на јуниорском првенству централне 
Србије које је одржано минулог викенда, 
пионирке Марија Нешић и Сара Петковић, 

као и кадеткиња Ангелина Младеновић које 
су се такмичиле у јуниорској конкуренцији, 
успеле су да се пласирају на првенство Србије 
јер су достигле квалификациону квоту. 

У дисциплини пиштољ кадеткиња То
пли    ча нина Катарина Миленковић у кон
ку ренцији јуниорки заузела је друго место 
и изборила пласман на првенству Србије. 
Тре ба рећи да на овом првенству централне 
Србије прво место у јуниорској и сениорској 
конкуренцији освојила прокупчанка Ната
лија Павловић чланица СК Ниш 1881.

М.К.

Пионирке ЖОК Топличанин учествовале су на традиционалном одбојкашком турниру у 
Врању који се организује поводом ослобођења Града Врања од Турака. На овом турниру младе 
прокупчанке приказале су допадљиве партије и заузеле су треће место.

– Учествовали смо на изузетно јаком турниру где су наше млађане девојчице заузеле сјајно 
треће место. Иако је турнир организован за јуниорке наше млађе пионирке су се равноправно 
бориле и избориле да се нађу међу најбољима. Веома сам задовољан игром коју смо прика
зали. Ово нам је показатељ да радимо добро и да напредујемо. Следи старт пролећног дела 
првенства и надам се да ћемо успети у нашим циљевима, рекао је Милош Спасковић тренер 
пионирки ЖОК Топличанин

Настављена је и борба након паузе у мушкој Првој лиги где су одбојкаши МОК Топличанин 
97 гостовали у Лесковцу где су се састали са екипом Дубочице. Одбојкаши Топличанина су 
након велике борбе у пет сетова дошли до вредне победе која је од великог значаја за наставак 
првенства. Иако је домаћа екипа важила за фаворита у овој утакмици јер је током прелазног 
рока довела два изузетна појачања из Супер лиге, играчи Топличанина били су силно моти
висани и сасвим заслужено дошли су до победе. У прва два сета виђена је тотална доминација 
гостију у сваком погледу да би се у наредна два сета уз пар грашака ипак отишло у тај брејк. На 
крају поново слика са почетка утакмице. Коначна победа и велико самопоуздање за наредне 
утакмице за бројна искушења која МОК Топличанин очекују у пролећном делу првенства.

М.К
.

Рукометаши спремни за наставак

Признања за стрелце

Кренула одбојкашка сезона 

Пораз у Купу
Рукометаши ТОПЛИЧАНИНА поражени су у претколу Купа Србије 

у рукомету од екипе ШАМОТА резултатом 33:31, полувреме 16:16, у 
спортској хали у Блацу. Рукометаши ТОПЛИЧАНИНА одиграли су 

добро прво полувреме али су у другом делу гости дошли до предности 
коју су успели да задрже до самог краја утакмице. Тренер Петронијевић 

није у овој утакмици могао да рачуна на Младеновића и Николића.


